



Еженедельник новостей МДС

События за 17 – 21 октября 2016 года

17 октября

МДС и Dexis Consulting Group обсудили участие в проекте

Представители МДС и Dexis Consulting Group обсудили аспекты планируемого проекта в сфере малого и среднего бизнеса. Dexis Consulting Group является одной из организаций, планирующих подать заявку на реализацию проекта USAID. Представители организации провели ряд встреч с экспертным сообществом для сбора информации и выявления возможных путей сотрудничества. Участники встречи обсудили инвестиционный климат в стране, а также проблемы, с которыми сталкивается бизнес, и возможные пути их решения.

Рассмотрены приоритетные направления финансирования KfW Банка в Кыргызстане

Представители МДС и директор регионального бюро KfW Томас Леманн обсудили потенциальные инвестиционные проекты, которые могут быть профинансированы со стороны KfW. Германский Банк Развития KfW предоставляет финансирование в области инвестиций и консультационных услуг, направленных на поддержку экономических реформ и развитие рыночной экономики в таких областях, как развитие частного сектора, финансового сектора, экономическое развитие на уровне сельских сообществ.

18 октября

Выпускники АУЦА поделились опытом со студентами

Исполнительный директор МДС принял участие во встрече Делового консультативного совета (ДКС) при Американском Университете в Центральной Азии (АУЦА). В состав ДКС входят местные, региональные, национальные и международные бизнес-лидеры, выпускники АУЦА. Совет служит важным связующим звеном между университетом и бизнес-сообществом. Успешные выпускники АУЦА поделились опытом со студентами университета, рассказали о своих историях успеха и трудностях, которые пришлось преодолеть.

19 октября

IBC Weekly News

Events of October 17 – 21, 2016

October 17

IBC and Dexis Consulting Group discuss participation in a project

Representatives of IBC and Dexis Consulting Group discussed aspects of the proposed project in the sphere of small and medium-sized businesses. Dexis Consulting Group is among organizations planning to submit an application for the implementation of the USAID project. The organization held a series of meetings with experts to gather information and identify possible ways of cooperation. The meeting participants discussed the investment climate in the country, as well as the problems faced by the business and possible solutions of them.

KfW Bank's support of investment projects in Kyrgyzstan discussed

IBC and Director of the KfW Office Central Asia Thomas Lehmann discussed the general criteria and priority areas of potential funding by the KfW Development Bank in Kyrgyzstan. The KfW Bank focuses on supporting economic reforms and development of the market economy in private sector, financial sector, and economic development of rural communities. It finances investment and accompanying advisory services in developing and transition countries.

October 18

AUCA alumni share their experiences with students

IBC Executive Director attended the Business Advisory Council (BAC) at the American University in Central Asia (AUCA). The BAC membership is comprised of local, regional, national, and international business leaders, alumni from the AUCA. The council serves as a vital communications link between the university and the business community. Successful alumni from the AUCA shared their experiences with the students, presented their success stories and told about difficulties they had to overcome.

October 19

<p>АБР поддерживает инвестиционный климат в стране</p> <p>Представители МДС обсудили возможности для улучшения инвестиционного климата в Кыргызстане с Тони Дазой, советником по торговле и инвестициям головного офиса Азиатского банка развития (АБР). Азиатский банк развития (АБР) утвердил недавно программу на 25 млн. долл. США с целью оказания помощи в улучшении инвестиционного климата для частного сектора страны. Эта помощь будет способствовать расширению доступа к финансовым услугам, диверсификации торговли и инвестиций, улучшению инфраструктуры, а также снижению затрат на ведение бизнеса. В декабре 2016 года АБР будет отмечать 50-летие партнерства в сфере развития в регионе.</p> <p>Совет по присуждению премий по качеству провел итоговое заседание за 2016 год</p> <p>В Министерстве экономики КР под председательством министра, заместителя председателя Совета по присуждению премий КР по качеству Арзыбека Кожошева состоялось итоговое заседание Совета по присуждению Премий КР по качеству на 2016 год. Международный деловой совет является членом Совета по присуждению премий, и во встрече принял участие исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков. По предложению МДС в 2017 году будет проведен конкурс на соискание премий КР по качеству в сфере туристических и гостиничных услуг. Мы дополнительно сообщим об условиях конкурса.</p> <p>Подробнее</p> <p>Комитет МДС обсудил монополизацию выдачи Элкарт и инициативу по внедрению платежной системы для операторов связи</p> <p>Комитет МДС по финансовому рынку обсудил сложившуюся ситуацию с выдачей Элкарт и предоставление монопольного положения одному из хоз.субъектов. Участники встречи также рассмотрели внедрение услуг платежной системы для операторов связи. Инициатива МДС по улучшению механизма накопительного страхования жизни обсуждена с председателем Государственной службы регулирования и надзора за финансовым рынком при Правительстве КР Санжаром Муканбетовым, который готов сотрудничать с МДС при условии, если компании предоставят экспертную поддержку.</p> <p>Подробнее</p>	<p>ADB supporting the investment climate in the country</p> <p>IBC discussed opportunities of improving the Kyrgyzstan's investment climate with Tony Daza, Trade and Investment Adviser to the Asian Development Bank (ADB) Head Office. ADB recently approved a \$25 million program to help improve the climate for private sector investment in the Kyrgyz Republic, as part of the government's efforts to diversify the economy. The ADB assistance will help expand access to financial services, diversify trade and investment, improve public infrastructure and services, and lower the costs of doing business. In December 2016, the ADB will mark 50 years of development partnership in the region.</p> <p>Council for awarding quality prizes held its final meeting</p> <p>The Council on Awarding Quality Prizes of the Kyrgyz Republic for held its final meeting at the Ministry of Economy under the chairmanship of the Minister, Deputy Chairman of the Council Arzybek Kojoshev. The International Business Council is an Awarding Council member, and IBC Executive Director Askar Sydykov attended the meeting. Earlier, IBC suggested including tourism and hospitality services in the competition of 2017. The Council approved the IBC suggestion. We will inform IBC members on the competition conditions.</p> <p>IBC Committee discusses monopolization of Elcart issue and introduction payment system for telecom operators</p> <p>IBC Financial Market Committee considered the current problem with Elcart issue and creation of monopoly conditions for one company. The meeting also discussed issues related to the implementation of the payment system services to telecom operators. IBC initiatives to improve life insurance mechanism was discussed with the Chairman of the State Service for Financial Market Regulation and Supervision under the Government of the Kyrgyz Republic Sanjar Mukanbetov who is willing to cooperate with IBC, provided IBC companies will provide expert support.</p> <p>More.</p>
<p>20 октября</p> <p>МДС провел круглый стол по туризму</p> <p>Проблемы и перспективы туристической отрасли Кыргызстана обсудили участники круглого стола, проведенного МДС. В дискуссиях приняли участие заведующий отделом внешней политики в ранге заместителя руководителя Аппарата Президента КР Сапар Исаков, депутаты Жогорку Кенеша КР</p>	<p>October 20</p> <p>IBC roundtable discusses tourism issues</p> <p>International Business Council held a roundtable to discuss problems and prospects of the tourism industry in Kyrgyzstan. The event was attended by Head of the Foreign Policy Department in the rank of Deputy Chief of Staff of the President of the Kyrgyz Republic Sapar Isakov, Economy Minister Arzybek</p>

<p>Абдывахап Нурбаев и Махабат Мавлянова, министр экономики КР Арзыбек Кожошев, директор Департамента туризма - заместитель министра культуры, информации и туризма КР Азамат Жаманкулов, заместитель директора Агентства гражданской авиации при Министерстве транспорта и дорог КР Бакыт Жунушалиев, Посол Великобритании Робин Орд-Смит, директор департамента консульской службы Эркин Асангулов, а также руководители туристических ассоциаций и предприятий в сфере сервиса и гостиничных услуг, независимые эксперты. По итогам дискуссий будут разработаны совместные рекомендации по повышению туристического потенциала Кыргызстана.</p> <p>Мероприятие широко освещено в печати, на радио и ТВ, в ведущих местных информационных агентствах, а также Центральной Азии (CA-Portal), Казахстана и на российском туристическом портале guide-world.ru (всего более 50 публикаций).</p> <p>Подробнее</p> <p>Иностранные инвесторы заинтересованы вкладывать в недвижимость</p> <p>МДС и представители потенциальных китайских инвесторов обсудили возможности привлечения иностранных инвестиций в Кыргызстан. Как сообщил на встрече г-н Александр Джарвис, председатель Blackbridge Cross Borders Ltd., эта британская инвестиционная компания заинтересована в привлечении китайских инвестиций в такие сектора экономики Кыргызстана, как недвижимость и строительство, при условии, что объем инвестиций будет превышать \$50 млн.</p>	<p>Kojoshev, Jogorku Kenesh deputies Abdyvakhap Nurbayev and Makhabat Mavlyanova, British Ambassador Robin Ord-Smith MVO, Director of the Consular Service Department under the Ministry of Foreign Affairs Erkin Asangulov, Deputy Head of the Civil Aviation Agency under the Ministry of Transport and Roads Bakyt Junushaliev, as well as heads of tourism associations and businesses in the hospitality industry and independent experts. Sapar Isakov suggested establishing a permanent discussion platform on tourism issues on the basis of the International Business Council.</p> <p>Joint recommendations to improve the tourism potential of Kyrgyzstan will be developed.</p> <p>The event was widely covered in the press, on radio and TV, in the leading local news agencies, as well as in Central Asian (CA-Portal), Kazakhstan's IA and Russian travel portal guide-world.ru (total more than 50 articles).</p> <p>More</p> <p>Foreign investors interested in Kyrgyz real estate</p> <p>IBC and representatives of prospective Chinese investors discussed the possibility of attracting foreign investment in Kyrgyzstan. Mr. Alexander Jarvis, Chairman of Black Bridge Cross Borders Ltd., a British investment firm, pointed out his readiness to attract Chinese investment in such sectors of the Kyrgyz economy as real estate and construction, provided the investment required is over \$50 million.</p>
<p>21 октября</p> <p>Рассмотрены перспективы «Бишкек Интернейшл Скул»</p> <p>МДС принял участие в заседании Консультативного совета «Бишкек Интернейшл Скул». В состав Консультативного совета этой школы входят представители международных организаций, послы зарубежных государств. Совет обсудил образовательную программу и перспективы развития «Бишкек Интернейшл Скул», которая является авторизованной школой международного бакалавриата (IB).</p>	<p>October 21</p> <p>Development prospects of Bishkek International School discussed</p> <p>IBC took part in a meeting of the Advisory Council of Bishkek International School (ESCA). The Advisory Council includes representatives of international organizations and ambassadors of foreign states. The meeting discussed the BIS educational program and development prospects. Bishkek International School is an authorized International Baccalaureate, IB World School, offering the IB Diploma Program.</p>
<p>Письма МДС</p> <p>17 октября МДС направил свои предложения к проблемным нормам действующего Налогового кодекса КР для их устранения при разработке новой редакции кодекса. В частности, МДС предложил устранить некоторые коллизии в общей части кодекса, упростить процедуру администрирования некоторых видов проверок и разработать механизм зачета НДС, в том числе для золотодобывающих предприятий.</p> <p>20 октября МДС инициировал обращение бизнес-</p>	<p>IBC letters</p> <p>On October 17, IBC sent its suggestions to the current Tax Code of the Kyrgyz Republic in order to eliminate problematic provisions of the law when drafting a new version of the Tax Code. In particular, IBC suggested eliminating some of the conflicts in the general part of the Tax Code, to simplify the procedure for the administration of certain types of inspections, and to develop a mechanism to offset VAT including for gold mining companies.</p>

<p>ассоциаций на имя Торага ЖК КР с просьбой рассмотреть возможность восстановления недавно расформированного Методологического совета по координации фискальной политики при Министерстве экономики КР на базе Комитета по экономической и фискальной политике ЖК КР.</p>	<p>On October 20, IBC initiated an appeal of business associations to the Jogorku Kenesh Speaker with a request to consider the restoration of recently disbanded Methodological Council on Fiscal Policy Coordination at the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic on the basis of the Committee on Economic and Fiscal Policy of the Jogorku Kenesh.</p>
<p>Новости членов МДС</p> <p>В БЦ “VICTORY” появились доступные площади для аренды. Для членов МДС предусмотрены хорошие скидки! «VICTORY», престижный и многофункциональный бизнес-центр класса А с живописным панорамным видом, находится в центре «золотого квадрата» Бишкека, на ул. Ибраимова, и парадным входом обращен на мемориал Вечного огня.</p> <p>Подробнее</p> <p>21 октября Посольство Швейцарии в Кыргызской Республике и Почетное консульство Италии по случаю по случаю международной недели итальянского языка 2016 организовали демонстрацию швейцарско-итальянского фильма "Марчелло, Марчелло" в кинотеатре "Россия".</p>	<p>News from IBC members</p> <p>BC "VICTORY" has now available space for lease. There are good discounts for the IBC members! VICTORY is a prestigious and multifunctional A class business center with a spectacular panoramic view. It is located in the center of the "golden square" of Bishkek, at Ibraimov Str., and the main BC entrance is facing the Eternal Flame memorial.</p> <p>More</p> <p>On October 21, the Embassy of Switzerland in the Kyrgyz Republic and the Honorary Consulate of Italy on the occasion of the Italian Language in the world week 2016 organized a movie screening in Bishkek. The Swiss-Italian movie “Marcello, Marcello” was shown in the Rossiya cinema.</p>
<p>События на 24 – 28 октября</p> <p>24 октября МДС встретится с представителями Министерства юстиции КР, Государственной регистрационной службы при Правительстве КР и Государственного комитета промышленности, энергетики и недропользования КР по вопросам возмещения недропользователями потерь земель сельскохозяйственного назначения при трансформации земель.</p> <p>24 октября МДС встретится с управляющим директором ЕБРР и экспертом по антикоррупционной политике.</p> <p>25 октября МДС примет участие во встрече с участием Министерства экономики и операторов связи для разработки изменений в законодательство в части освобождения сотовых компаний от обязательств по трансформации земель для установки малых объектов связи.</p> <p>26 октября МДС примет участие в обсуждении отчета «Ведение Бизнеса 2017».</p>	<p>Events for October 24 – 28</p> <p>On October 24, IBC will meet with representatives of the Ministry of Justice of the Kyrgyz republic, the State Registration Service under the Government and the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use of the Kyrgyz Republic to discuss compensation of losses of agricultural land during land transformation by subsoil users.</p> <p>On October 24, IBC will meet with EBRD Managing Director and anti-corruption policy expert.</p> <p>On October 25, IBC will take part in a meeting with the participation of the Economy Ministry and telecom operators to development necessary changes in legislation regarding the release of cellular companies from the obligation to land transformation for the installation of small communication facilities.</p> <p>On October 26, IBC will take part in the discussion of the Doing Business 2017 report.</p>
<p>С уважением,</p> <p>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394</p>	<p>Best regards,</p> <p>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394</p>

office@ibc.kg
www.ibc.kg

office@ibc.kg
www.ibc.kg